
Christine Vallat legde eind vorig 
jaar de eed af als lid van het 

Bijzonder Comité voor de Sociale 
Dienst, de vroegere OCMW-raad. 
Daardoor telt N-VA Zwalm nu drie 

mandatarissen: Peter (schepen), 
Louis (gemeenteraadslid) en 

Christine (BCSD-lid). 

Boslandbouw: een win-winsituatie voor iedereen? (p. 2) Restauratie van kerkhof in Sint-Denijs-Boekel (p. 3)

Beste Zwalmenaar
Twee jaar pandemie. Twee jaar beheerst corona ons leven. De 
omikronvariant zorgt dit keer voor heel veel besmettingen, maar 
relatief minder mensen worden zwaar ziek. Het virus verzwakt 
dus, en dat is ook omdat u zich vrijwillig massaal liet vaccineren 
met een derde prik. Zo beschermde u zich tegen zware ziekte en 
dood. Langs deze weg willen we jullie daarvoor bedanken, maar 
ook de vele vrijwilligers die in de vaccinatiecentra al maanden 
ononderbroken aan de slag zijn.

We willen ook naar de toekomst kijken. Bijna alle experts zijn 
het erover eens dat de zware storm deze zomer zal gaan liggen 
en dat we dan het normale leven kunnen hervatten. Corona zal 
wellicht nooit helemaal verdwijnen, maar we hebben er een goed 
oog in dat het virus zich zal reduceren tot een normaal virus. Dat 
betekent dat we weer volop bij elkaar kunnen komen en werk 
kunnen maken van onze mooie gemeente.

Het eerste huis-aan-huis blad van dit jaar wijden we daarom niet 
meer aan dat ellendige virus. We staan even stil wat bosland-
bouw zou kunnen betekenen voor Zwalm. Christine Vallat, zonet 
ingezworen als nieuw BCSD-lid (het vroegere OCMW) vertelt 
er graag meer over. Ons bestuurslid en professor diergenees-

kunde Sarne De Vliegher, die je misschien weleens tegenkomt 
op de Zwalmse voetbalvelden, publiceerde een opiniestuk in De 
Standaard. En onze twee mandatarissen, schepen Peter Van den 
Haute en gemeenteraadslid Louis Ide, waren verheugd te horen 
dat minister Matthias Diependaele de nodige middelen uittrekt 
voor de kerkhofmuur in Sint-Denijs-Boekel.

Tot slot geef ik nog graag mee dat er, naast de burgemeesters-
wissel op 1 januari, nog een en ander beweegt in onze gemeente. 
Onze schepen Peter Van den Haute krijgt naast zijn huidige 
bevoegdheden - hou u vast - Erfgoed, Patrimonium (inclusief 
Kerken), Cultuur, Vrije Tijd, Sport en Externe Communicatie nu 
ook Openbare Werken en Begraafplaatsen onder zijn hoede. 
De N-VA heeft in de coalitie slechts één schepen, maar het is 
wel een superschepen!

Veel leesplezier!

Freddy Huyghebaert
Voorzitter
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Agroforestry of boslandbouw: 
een win-winsituatie voor 
iedereen?
N-VA’er Christine Vallat is geboren in Frankrijk en komt 
uit een rurale streek waar nog heel veel landbouw is. 
Daar deed ze ervaring op over boslandbouw. Ze gaf er 
recent een voordracht over in de milieuraad.

Met het stagneren van de rendementen, de toename van de kosten 
(energie/landbouwinputs) en het schommelen van de prijzen van 
de landbouwgewassen, wordt de situatie van landbouwers steeds 
moeilijker. Hun opbrengsten staan onder zware druk. Boven-
dien worden ze door strengere milieunormen geconfronteerd 
met diverse uitdagingen: het oplossen van erosie- en stikstof-
problemen, het aanpakken van vervuild grondwater, het ver-
dwijnen van de biodiversiteit, de verandering van het klimaat en 
consumenten die steeds meer duurzamere producten vragen.

Agroforestry of boslandbouw is een landbouwsysteem waarbij 
de teelt van bomen of struiken gecombineerd wordt met die 
van landbouwgewassen of het houden van landbouwdieren op 
eenzelfde perceel.

Voordelen landbouwer
Op middel- en lange termijn zorgt het systeem voor de land-
bouwers voor een substantiële verhoging van de opbrengst 
per hectare, het biedt beschutting voor het vee en de gewassen 
tijdens hittegolven, het voorkomt het ganse jaar door erosie en 

het draagt bij tot de ontwikkeling van meer organische stoffen 
en een verhoging van de biodiversiteit (die het risico op ziekten 
en plagen vermindert). 

Ook maatschappij en natuur wint
Agroforestry of boslandbouw levert ook een ecosysteemdienst 
voor de maatschappij en de natuur door de opslag van CO2 in 
bomen of struiken, het vermijdt dat het water snel wegspoelt en 
het zorgt voor meer infiltratie (in Zwalm een zeer actueel thema) 
en het bevordert het herstel van flora en fauna. 

Agroforestry biedt dus ongetwijfeld kansen om ons huidig over-
heersend landbouwsysteem meer met de natuur te verzoenen. 

Meer info op de website op www.agroforesteryvlaanderen.be.

Bijzondere herdenking van zes Zwalmenaren
Zes Zwalmenaren sneuvelden in de Eerste Wereldoorlog en kregen een heldenhuldezerkje. Dat werd hoofdzakelijk betaald door de 
Zwalmenaren Achiel Lust en Cyriel De Waele uit Nederzwalm. Wat deze mannen allemaal hebben meegemaakt, kan u lezen in de 
Zwalmgalm van de Heemkundige Kring. Ook de ongelofelijke verhalen van Germain De Ceukelaere en Victor Moerman werden 
helemaal uitgeplozen. 

Omdat hun zerkjes verdwenen of vernietigd waren, kregen ze in 
Diksmuide opnieuw hun heldenhuldezerkje in aanwezigheid van 
de families, een delegatie van de heemkundige kring en schepen 
Peter Van den Haute. Minister Matthias Diependaele en raadslid 
Louis Ide namen het woord op de plechtige academische zitting.

(© Bert Reubens - ILVO)
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N-VA bestaat 20 jaar!
Dat de N-VA 20 jaar bestaat, was u misschien niet ontgaan. Maar dat ook N-VA Zwalm 20 
kaarsjes mag uitblazen, is vooral te danken aan onze pionier Willy Schiemsky. Het is Willy 
die na de woelige VU-periode het schip drijvende heeft gehouden. Hij werd daarvoor passend 
bedankt door de N-VA-partijtop met een speciale én gevulde koekendoos die door een 
delegatie van ons lokaal bestuur werd overhandigd op zijn verjaardag.

Bedankt voor jouw jarenlange inzet, Willy!

Straks wordt geen kat 
nog dierenarts …
Dierenartsen spelen een cruciale rol in de maatschappij. 
Ze genezen dieren, bewaken het dierenwelzijn tijdens 
het praktijkwerk en in het slachthuis, vrijwaren de 
veestapels van dierziekten die de export bedreigen en 
waken over de kwaliteit van de dierlijke producten die 
in de borden belanden. Op die manier dragen ze zorg 
voor de volksgezondheid. 

Ze spelen een cen-
trale rol in het ‘one 
health’-concept, 
dat stelt dat de ge-
zondheid van dier, 
mens en omgeving 
onlosmakelijk met 
elkaar verbonden 
zijn. Daar worden 
ze te weinig voor 
gewaardeerd.

 Het opiniestuk van 
Sarne De Vliegher in 
De Standaard.

Kerkhofmuur en kerkhoftrappen 
van Sint-Denijs-Boekel worden 
gerestaureerd
Vlaams minister van Onroerend Erfgoed Matthias Diependaele heeft 
het licht op groen gezet voor de restauratie van de kerkhofmuur en 
-trappen van de Sint-Denijskerk in Sint-Denijs-Boekel. Daarvoor trok 
hij net geen 160.000 euro uit. 

Schepen Peter Van den Haute en gemeenteraadslid Louis Ide, die het 
probleem al langer hadden aangekaart, zijn blij met de beslissing: “De 
gemeente doet 
een duit in het 
zakje en betaalt 
één vijfde van 
de middelen die 
nodig zijn voor 
de restauratie. 
Onze gemeen-
te koestert 
haar erfgoed. 
Wat waarde-
vol is, wordt 
beschermd en 
gerestaureerd.”

Word lid van de N-VA
Bent u Vlaming in hart en nieren en schaart u zich achter 
onze standpunten? Dan bent u de persoon die we zoeken. 
Wilt u zich actief of minder actief engageren, laat het ons 
weten. Stuur een mailtje naar zwalm@n-va.be.

perfect bediend tegen de laagste prijs
van Europa. Jonge dierenartsen warm
maken om hetzelfde te doen, lukt
steeds moeilijker. Ook hun ervaren
collega’s die met gezelschapsdieren
werken, hebben boter op het hoofd.
Bij gebrek aan een numerus clausus
hadden zij lang maar te kiezen uit de
grote groepen jonge dierenartsen die
onze faculteit jaar na jaar afleverde.
Onderwaardering en uitstroom wa-
ren te vaak de gevolgen. Dat wreekt
zich nu, want door hun slechte imago
gaan pasafgestudeerden steeds min-
der makkelijk in op hun avances. Dat
is deels een verklaring voor de vele va-
catures.

Dag en nacht wroeten
De studenten diergeneeskunde en de
jonge dierenartsen willen gerespec-
teerd worden, een correct loon krij-
gen én waken over een goede
work-lifebalans. De tijd dat (vooral
mannelijke) dierenartsen vanaf de
universiteitsbanken in grote drom-
men de markt opvlogen om dag en
nacht te wroeten, ligt achter ons. Met
die nieuwe realiteit, ook gekenmerkt
door een sterke vervrouwelijking van
het beroep, moeten veehouders en
dierenartsen die medewerkers zoe-
ken, rekening houden.

Of de oplossing van de malaise bij
de minister van Werk ligt, betwijfel ik,
ook al kan elke bijdrage helpen. Veel-
eer moeten de jonge en ervaren die-
renartsen onder elkaar de interne pro-
blemen uitpraten en het verleden ach-
ter zich laten. Ze hebben elkaar nodig.
Daarnaast wordt het hoog tijd dat de
veehouders ook in de bestuurs-
kamers beslissen om op alle niveaus
meer appreciatie te tonen voor de
expertise en inzet van dierenartsen. Is
het niet om de dierenartsen een
plezier te doen, dan uit eigenbelang.
‘No vets, no farmers, no food, no future’
zou anders zomaar een nieuwe slogan
kunnen worden.

De studenten en de 
jonge dierenartsen 
willen gerespecteerd 
worden, een correct 
loon krijgen én waken
over de work-lifebalans

Straks wordt geen kat nog dierenarts

In de wekelijkse brief aan de leden van
23 september roept Boerenbond-
voorzitster Sonja De Becker op om
dierenartsen meer ‘tender loving
care’ te geven, in de hoop ze daarmee
te overtuigen het beroep niet te verla-
ten. Ze vraagt minister van Werk Hilde
Crevits (CD&V) om mee de schouders
te zetten onder ‘werkbaar werk’ voor
dierenartsen. Wat die vooral nodig
hebben, is appreciatie en loon naar
werken.

De sector gaat door zwaar weer.
Praktijken voor gezelschapsdieren
mogen dan wel boomen, onder meer
door de vele coronahuisdieren, ze vin-
den onvoldoende dierenartsen. De
faculteit diergeneeskunde, die al ja-
ren gebukt gaat onder het grote aantal
studenten, is tevreden dat minister
van Onderwijs Ben Weyts (N-VA) ein-
delijk werk heeft gemaakt van een
ingangsexamen en een numerus
clausus. We waren de laatste in Euro-
pa zonder. Maar door de beroeps-
groep zelf werd dat op ongeloof ont-
haald, gezien de vele vacatures.

Ondertussen blijken steeds meer
studenten diergeneeskunde de stu-
dies aan te vatten zonder goed te be-

seffen wat het vergt om in de praktijk
te (blijven) werken. Ze haken soms na
een eerste verplichte stage af en be-
slissen om na hun studies niet in de
praktijk te stappen. Jonge dierenart-
sen die de stap wel wagen, haken vaak
al na enkele zware jaren gedesillusio-
neerd af, mentaal en fysiek afgemat
door de veeleisende klanten, het vele
nacht- en weekendwerk en een gebrek
aan waardering door klant en baas.

Gebrek aan goede wil
De overheid vreest al langer dat een
tekort aan dierenartsen voor nuts-
dieren ertoe zal leiden dat ziekten zich
makkelijker kunnen verspreiden,
aangezien de artsen die helpen voor-
komen. De landbouworganisaties de-
len die bezorgdheid nu. Voor de
slachthuizen, waar de dierenartsen
de slachtdieren voor en na de slacht
beoordelen, is de situatie al even pre-
cair. Ook de Boerenbond is tot het be-
sef gekomen dat het niet duurzaam is
om dierenartsen tegen elkaar uit te
spelen om de (geneesmiddelen-)prijs
te drukken. Het gebrek aan goede wil
bij de landbouworganisaties is legen-
darisch: dierenartsen worden niet

correct betaald voor het werk dat ze
voor de overheid bij landbouwbedrij-
ven moeten uitvoeren. Dat gaat hand
in hand met de gestage uitholling van
de diergeneeskundige wetgeving ten
voordele van de leden, gefaciliteerd
door een gewillige overheid. Dat blijft
niet zonder gevolgen.

Dierenartsen spelen een cruciale
rol in de maatschappij. Ze genezen
dieren, bewaken het dierenwelzijn tij-
dens het praktijkwerk en in het slacht-
huis, vrijwaren de veestapels van dier-
ziekten die de export bedreigen en wa-
ken over de kwaliteit van de dierlijke
producten die in de borden belanden.
Op die manier dragen ze zorg voor de
volksgezondheid. Ze spelen een cen-
trale rol in het one health concept, dat
stelt dat de gezondheid van dier, mens
en omgeving onlosmakelijk verbon-
den zijn. Daar worden ze te weinig
voor gewaardeerd.

Dat ligt niet alleen aan de land-
bouworganisaties. De dierenartsen
moeten ook in eigen boezem kijken.
Vele jaren lang hebben ze elkaar bijna
op leven en dood beconcurreerd. Vee-
houders konden zich in de handen
wrijven, want zij werden dag en nacht

Veehouders profiteerden lang van de concurrentie tussen dierenartsen. Ze werden dag en nacht perfect bediend tegen een lage prijs. © getty

Het vele nacht- en weekendwerk en het gebrek aan waardering doen

jonge dierenartsen en studenten diergeneeskunde afhaken, ziet Sarne De Vliegher.DIERENARTSEN

Sarne De Vliegher

Professor aan de 

faculteit diergenees

kunde van de UGent, 

oudvoorzitter van 

de Orde der 
Dierenartsen.

Een collega zei me dat ik eerst de ope-
ningsrede van Luc Sels, de rector van de 
KU Leuven, moest lezen voor ik oordeelde 
over zijn interview in deze krant (DS 27 sep-
tember). Helaas, ook de volledige openings-
rede heeft me niet overtuigd. Daarin 
blijven de (extreem-)rechtse trollen- en 
intimidatiecultuur buiten schot. Marc Van 
Ranst moest vijf weken onderduiken en is 
al jarenlang opgejaagd wild. En toch had 

de rector het alleen maar over woke.
Sels zou dat moeten rechtzetten. De 

voorbeelden uit zijn rede zijn peanuts in 
vergelijking met wat Van Ranst heeft door-
staan. Ocharme, Marieke Lucas Rijneveld 
moest een vertalingsopdracht doorgeven 
aan iemand van kleur. De omissie van Sels 
getuigt van blindheid voor wat zich onder 
zijn ogen afspeelt. Daarmee laadt hij de 
verdenking van zelfcensuur op zich: beter 
geen slapende honden, of wie weet het 
hele rechtse trollenleger, wakker maken. 
Of hogere politieke overheden. Of rechtse 
krachten binnen de universiteit.

Let wel, ook ik krijg een punthoofd van
de uitwassen van woke. Zegnietblankmaar-
wit. Dat de MIVB de term zwartrijden af-
voert, is van de pot gerukt. Ondertussen zit 
Leopold II wel nog steeds ongestoord op 

zijn paard nabij het koninklijk paleis en 
het Paleis der Academiën. Dat de buste van 
Leopold II uit de universiteitsbibliotheek 
van KU Leuven is verdwenen, respecteer ik 
dus.

Sinds Sels ‘Law train’, het onderzoek in
samenwerking met de Israëlische politie 
door onze acties stopzette, heb ik het 
grootste respect voor hem. Ik vind hem 
een integer man. Toch zou ik hem beleefd 
maar dringend willen vragen een post-
scriptum over (extreem-)rechtse intimida-
tie en cancel culture te breien aan de rede. 
Dat zou niet meer dan juist zijn.

Hoe Schild en Vrienden en andere recht-
se krachten de universiteiten en de studen-
tenclubs proberen te infiltreren, linkse 
leraars en docenten viseren: dat is pas 
onrustbarend. Het is door het trollenleger 

en de jarenlange campagne van Vlaams 
Belang en de rechtervleugel van de N-VA 
dat Van Ranst voor Jürgen Conings een 
volksvijand en dus doelwit werd. Dát is een 
goed voorbeeld van de bedreiging van de 
academische vrijheid. Niet veilig ver weg, 
maar afschuwelijk dichtbij.

Het internationale netwerk van radicale
antiverlichting is een veel groter gevaar 
voor de academische vrijheid in het bijzon-
der en de vrije meningsuiting in het al-
gemeen – lees daarover het onvolprezen, 
bloedstollende boek Nieuw rechts van Ico 
Maly – dan woke in zijn stoutste dromen.

kort & bondig

Rechtse trollen 
zijn gevaarlijker 
dan woke

Lieven De Cauter

Filosoof (Ritcs en KU Leuven).
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Kerncentrales sluiten is 
vergissing van de eeuw

De Belgische kerncentrales waren in 2021 goed voor 
meer dan de helft van onze stroomproductie. Tegelijkertijd 
stoten ze amper CO2 uit. 

Het is onbegrijpelijk dat de federale regering onze goedkoopste 
en meest klimaatvriendelijke energiebron wil uitschakelen. 
Dat is de vergissing van de eeuw.

De N-VA kiest voor betrouwbare, betaalbare en duurzame energie.

Wij passen voor het paars-groene recept dat de kerncentrales wil sluiten, vervuilende 
gascentrales wil bijbouwen en onze energieprijzen afhankelijk zal maken van Rusland. 
De N-VA kiest voor een realistische energiemix waarin kernenergie een rol blijft spelen en 
waarbij onze energievoorziening betrouwbaar, betaalbaar en duurzaam blijft.
Nog vragen over kernenergie? U vindt de antwoorden op www.kernenergie.vlaanderen.
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Elektriciteitsproductie in 2021 CO2-uitstoot in 2021
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